

Dear Readers,

It is our pleasure to present the tenth edition of the Centre for International Policy Studies' graduate journal, *Potentia: Journal of Public and International Affairs*.

Founded in 2009, this year's issue is the tenth of *Potentia's* history. The journal has consistently provided graduate students with opportunities to engage in all elements of the academic publishing process. Authors receive feedback to improve the quality of writing and argumentation, editors take on various roles in reviewing and proofreading pieces, and readers receive quality academic analysis across a broad range of topics. While the journal's inaugural edition invited students from the University of Ottawa to submit manuscripts, *Potentia* has since broadened its scope of contributors, first welcoming journal submissions from students across Canada, then from across the world.

In honour of the 10th issue of *Potentia*, and in keeping the broad and interdisciplinary scope of the journal, this year's edition follows a general theme. By allowing contributors to explore contemporary issues in world politics without thematic limitation, we feel that the 10th issue commemorates the diverse perspectives, frameworks, and fields that *Potentia* has showcased over its years of growth.

In addition to its general theme, *Potentia* went through two major changes over the year 2018-2019. First, *Potentia* has transitioned to a peer-editing review system, whereby submissions are reviewed by other graduate-level students from across Canada, and abroad. We feel that the peer-review process will enhance the academic quality of the journal, and provide graduate students with an opportunity to gain editing and review experience. Secondly, the technical capacity of *Potentia* has expanded, with a transition onto the Open Journal System, an online open-access service that hosts and manages peer-reviewed journals, as well as formal registration with ISSN. Moving forward, readers will be able to easily discover and access back archives and future editions of *Potentia* on a single online platform.

We would like to thank the members of *Potentia's* 2019 editorial team for their hard work and dedication. Additionally, we would like to thank both the Centre for International Policy Studies and the University of Ottawa for their support. In particular, we would like to extend our deepest gratitude to Professor Rita Abrahamsen, CIPS director, and Stéphanie Plante, CIPS Program Coordinator, for their continued guidance and support.

Lastly, we would like to thank you, the reader, for your interest in *Potentia*. We truly hope that you find the following collection of articles to be thought-provoking and stimulating, and that they may influence further scholarly debate and analysis.

Sincerely,
Amelia C. Arsenault and Michael P. A. Murphy
Editors-in-Chief, 2018-2019

Chers lecteurs,

Nous sommes heureux de vous présenter la dixième édition de *Potentia: Revue des affaires internationales*, la revue universitaire du Centre d'études en politiques internationales.

La revue *Potentia*, fondée en 2009, voit paraître sa dixième édition cette année. La revue a régulièrement offert l'occasion aux étudiants diplômés de faire l'expérience du processus de publication académique. Les auteurs reçoivent de la rétroaction afin d'améliorer la qualité de leur écriture et de leur argumentation, les éditeurs jouent divers rôles dans la revue et la correction des épreuves, et les lecteurs obtiennent des analyses académiques de qualité qui survolent plusieurs sujets. Bien que l'édition inaugurale de la revue invitait les étudiants de l'Université d'Ottawa à soumettre des manuscrits, *Potentia* a depuis élargi ses horizons en acceptant des soumissions de partout au Canada, et de partout au monde.

En l'honneur de la dixième édition de *Potentia* et en gardant en tête l'étendue vaste et interdisciplinaire de la revue, cette édition suit un thème général. En permettant aux contributeurs d'explorer des problèmes contemporains en politique mondiale sans limitation thématique, nous espérons que cette dixième édition commémore les divers cadres thématiques, perspectives et champs d'intérêt que *Potentia* a démontré à travers les années.

En outre son thème général, *Potentia* a subi deux changements majeurs au courant de l'année 2018-2019. Premièrement, *Potentia* a fait la transition vers un système de revue par les pairs, où les soumissions sont révisées par d'autres étudiants de partout au Canada et outremer. Nous ressentons que ce système améliorera la qualité académique de la revue et permettra aux étudiants diplômés d'acquérir de l'expérience en matière de révision et de correction. Deuxièmement, la capacité de *Potentia* s'est étendue grâce à une transition vers le *Open Journal System*, un service en ligne de libreaccès qui gère les revues scientifiques, en plus d'un enregistrement formel avec l'ISSN. Les lecteurs peuvent maintenant facilement découvrir et accéder aux archives et aux éditions futures de *Potentia* à partir de cette plateforme en ligne.

Nous aimerions remercier les membres de l'équipe éditoriale 2019 de *Potentia* pour leur travail ardu et leur dévouement. De plus, nous voulons remercier le Centre d'études en politiques internationales et l'Université d'Ottawa pour leur support. En particulier, nous voulons exprimer notre profonde reconnaissance à la professeure Rita Abrahamsen, Directrice du CÉPI et à Stéphanie Plante, Gestionnaire du CEPI, pour leurs conseils et leur appui.

Dernièrement, nous aimerions remercier nos lecteurs de leur intérêt pour cette revue. Nous espérons que vous allez trouver cette collection d'articles à la fois stimulante et captivante et que ces articles pourront influencer de futurs débats et analyses.

Sincèrement,

Amelia C. Arsenault et Michael P. A. Murphy